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Dette dokumentet er elektronisk godkjent og har difor ingen underskrift
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Sakspapir

Høyring av utkast til Klimaplanen for Hordaland 2014 - 2030 - uttale

Vedlegg:
Høyring av utkast til Klimaplanen for Hordaland 2014 - 2030

Framlegg til vedtak:

Formannskapet - 055/14

FS - behandling:

FS - vedtak:

Saksnr Utvalg Type Dato

055/14 Formannskapet PS 19.03.2014

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID

Asbjørn Nagell Toft FA - K20 14/426

Austrheim kommune synes det er viktig å arbeida for livskraftige knutepunkt og senter ulike stadar i 
Hordaland slik at me kan redusera behovet for persontransport til viktige tenestetilbod. Me meiner at 
fylket sin klimaplan må få fram at det å vare på og utvikla tenestetilbodet som innbyggjarane våre treng, 
der dei bur og arbeider er ei heilt sentral oppgåve i eit klimaperspektiv. Austrheim kommune vil peika på 
at fylket må vera dette bevisst i forhold til tannhelsetilbod, vidaregåande skule, kollektiv transporttilbod 
og andre offenlege tenester i fylket sin regi framover, det gjeld og i Austrheim. Dette må inn som mål og 
som strategiar i «Klimaplan for Hordaland 2014-2020.» I klimaplanen må det koma fram at måla og 
strategiane her må følgjast opp og sjåast i ein samanheng med det fylket elles arbeider med. Klimaplanen 
må difor vera styrande for «Kollektivstrategi for Hordaland» og for fylket si satsinga for å få på plass 
samanhengande gang- og sykkelvegar i heile fylket. Fylket må samarbeida nært med kommunane i heile 
fylket framover for å redusera klimagassutsleppa i Hordaland.

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

Austrheim kommune synes det er viktig å arbeida for livskraftige knutepunkt og senter ulike stadar i 
Hordaland slik at me kan redusera behovet for persontransport til viktige tenestetilbod. Me meiner at 
fylket sin klimaplan må få fram at det å vare på og utvikla tenestetilbodet som innbyggjarane våre treng, 
der dei bur og arbeider er ei heilt sentral oppgåve i eit klimaperspektiv. Austrheim kommune vil peika på 
at fylket må vera dette bevisst i forhold til tannhelsetilbod, vidaregåande skule, kollektiv transporttilbod 
og andre offenlege tenester i fylket sin regi framover, det gjeld og i Austrheim. Dette må inn som mål og 
som strategiar i «Klimaplan for Hordaland 2014-2020.» I klimaplanen må det koma fram at måla og 
strategiane her må følgjast opp og sjåast i ein samanheng med det fylket elles arbeider med. Klimaplanen 
må difor vera styrande for «Kollektivstrategi for Hordaland» og for fylket si satsinga for å få på plass 
samanhengande gang- og sykkelvegar i heile fylket. Fylket må samarbeida nært med kommunane i heile 
fylket framover for å redusera klimagassutsleppa i Hordaland.
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Saksopplysninger:
Fylkesutvalet vedtok 20. januar 2014 i sak nr. 31/2014 å senda utkast til klimaplan for Hordaland 2014-
2030 på høyring. Klimaplan for Hordaland har status som regional plan i medhald av Plan- og bygningslova 
§ 8-1. Klimaplan for Hordaland 2010-2020 skal rullerast etter 4 år. Det er slått fast Hordaland Fylke sin 
Regional planstrategi 2012-2016. Rulleringsarbeidet starta opp etter at Fylkesutvalet vedtok planprogram i 
april 2013. Hovudvekt er lagt på energitemaet og tema om tilpassing til klimaendringar. Framlegg til ny 
klimaplan byggjer i stor grad på den den forrige planen, men det er nye målformuleringar på fleire tema. 
Høyringsfrist er 23. april 2014. 

Samstundes har fylket no sendt «Kollektivstrategi for Hordaland» ut på høyring, her er fristen 11. april. 
Som ansvarleg for kollektivtransporten har fylkeskommunen ei viktig og utfordrande oppgåve med å 
utvikle kollektivtilbodet i tråd med politiske vedtak. Kollektivstrategi for Hordaland skal vise korleis 
fylkeskommunen vil arbeide for å nå nasjonale og regionale mål for kollektivtrafikken. 

Når fylkestinget har vedtatt klimaplanen, er den gjeldande regional politikk på feltet, og den skal leggjast 
til grunn for fylkeskommunal, kommunal og statleg planlegging og verksemd. Planen har ein visjon, 3 
hovudmål, mål for kvart av dei 5 tematiske kapitla, strategiar under måla og retningsliner for planlegging. 
Handlingsprogram til planen med konkrete tiltak vert lagt fram hausten 2014 og vert rullert årleg. 
Framlegg til visjon i klimaplanen er: «Hordaland på veg mot lågutsleppssamfunnet»

Mål i framlegget til klimaplanen til fylket er:

KLIMAGASSUTSLEPP: Utslepp av klimagassar i Hordaland skal reduserast med 22 % innan 2020 i høve til 
1991 og 40 % innan 2030 i høve til 1991.

ENERGI: Energibruken i Hordaland skal effektiviserast med 20 % innan 2020 og 30 % innan 2030 i høve til 
2007. Energibehovet til alle føremål skal i størst mogleg grad dekkjast av fornybare energikjelder utan tap 
av naturmangfald.

TILPASSING TIL KLIMAENDRINGAR: Tilpassing til klimaendringar skal baserast på føre-var-prinsippet, stadig 
meir presise grunnlagsdata og kunnskap om lokale tilhøve.

Vurdering:

Rådmannen ser at visjonen og dei tre hovudmåla i framlegg til klimaplanen er klare og ambisiøse. 
Rådmannen vil peike på at det er viktig for klimaet å arbeida for livskraftige knutepunkt og senter ulike 
stadar i Hordaland. Dette for dei offentlege og private instansane saman kan redusera behovet for 
persontransport til viktige tenestetilbod. Rådmannen meiner difor at det er viktig å ta vare på og utvikla 
tenestetilbodet som innbyggjarane våre treng der dei bur og arbeider og dette må in i strategien i 
klimaplanen. Rådmannen vil understreka at fylket må vera dette bevisst i forhold til tannhelsetilbod, 
vidaregåande skule, kollektiv transporttilbod og andre offentlege tenester i fylket sin regi framover. 
Rådmannen meiner at klare mål her med strategiar på dette området må inn i «klimaplan for Hordaland 
2014-2020». Dette for at me saman skal redusera våre klimagassutslepp. 

I «klimaplan for Hordaland «2014-2020» som no er på høyring må det koma fram at måla og strategiane 
må følgjast opp i handling og sjåast i samanheng med det fylket elles arbeider med. Livskraftige 
knytepunkt og senter er det difor viktig å ta vare på og utvikle i heile fylket vårt. Austrheim kommune vil 
sjølv arbeide for berekraftig utbyggingsmønster som reduserer transportbehovet og som stimulerer til 
kortare og meir miljøvenlege reiser og som unngår nedbygging av verdifulle areal, men det er viktig at det 
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regionale leddet er med her.

Rådmannen er glad for at det i strategien til fylket står det at «Fylkeskommunale bygg skal vere førebilete 
på miljø- og klimavenleg bygging og rehabilitering. Det er positiv at ein eigar har eit bevisst forhold til 
energibruken i eigne bygningar. Det at fylkeskommunen skal halde fram med utbygging av infrastruktur 
for elbilar ser han og positivt på. Rådmannen ser at det står i planen at «Målet er at det skal vere attraktivt 
å gå for alle og at fleire skal gå meir.» og han vonar at meir midlar kan løyvast frå fylket til gang – og 
sykkelvegar framover.

Halvparten av klimagassutsleppa i Hordaland kjem frå transport, når olje- og gassverksemda ikkje er 
medrekna. Rådmannen meiner difor at det er viktig å auka kollektivandelen i Nordhordland framover, den 
framtidige trafikkveksten i Nordhordland treng difor gode kollektive løysingar. Kollektivtilbodet må vere 
attraktivt og tenleg for innbyggjarane i heile fylket. Rådmannen meiner det bør koma tydleg fram i 
klimaplanen sin strategi korleis fylket vil setta inn tiltak for at fleire av våre innbyggjarar i det daglege skal 
nytta kollektive tilbod til og frå arbeid og skule. Rådmannen meiner at klimaplanen må vera styrande for 
«Kollektivstrategi for Hordaland». Det inneber at eit viktig knutepunkt som Mastrevik i Nordhordland må 
vera funksjonell for dei reisande og ha eit godt rutetilbod for både pendlarar og skuleelevar. 

I strategien til framlegg til klimaplanen står det og at. «Sjøfartsnæringa i Hordaland skal ta i bruk den mest 
klimavennlege sjøfartsteknologien, og skal innan 2020 vere den mest berekraftige sjøtransporten i verda.» 
Då vil rådmannen peika på at det hadde vore positiv om ferjene mellom Austrheim og Fedje (Sævrøy-
Fedje) og Austrheim og Gulen (Leirvåg-Sløvåg) kunne vorte moderniserte med gass eller straum. Det ville 
redusert klimagassutsleppa betydeleg. Rådmannen er difor glad for at det under strategiar står at: «Ved 
framtidige anbod på kollektivtrafikk, ferjer og snøggbåt i Hordaland skal fylkeskommunen krevje bruk av 
fornybar energi der det er mogleg.»

Rådmannen er fornøgd med at klimaplanen får fram at  Technology Center Mongstad held fram som 
verdas største senter for testing og forbetring av teknologiar for CO2-fangst. Behovet for forsking og 
innovasjon på karbonfangst er stort, og teknologiutviklinga ved TCM kan medverke til realiseringa av CCS, 
ein nødvendig tiltak i den globale klimasatsinga. Rådmannen vil peika på at varmen frå Statoil Mongstad 
bør kunne utnyttast til fjernvarme til verksemdene i området og vonar at fylket sin strategi i klimaplanen 
kan få med dette.

Fokus på å møte klimautfordringane er kome inn i den kommunale forvaltinga, men rådmannen vil 
understreka at klimagassutslepp, berekraft, miljø, trivsel og folkehelse heng saman. Rådmannen vil ha 
fleire konkrete strategiar i forhold til livskraftige knutepunkt og senter med i klimaplanen for å oppnå 
reduserte klimagassutslepp i Hordaland. Rådmannen meiner og at desse innspela her frå Austrheim 
kommune kan fylket alt no ta med i arbeidet med «Handlingsprogram til planen med konkrete tiltak» som 
skal leggast fram hausten 2014.

Konklusjon

Austrheim kommune synes det er viktig å arbeida for livskraftige knutepunkt og senter ulike stadar i 
Hordaland slik at me kan redusera behovet for persontransport til viktige tenestetilbod. Austrheim 
kommune meiner at fylket sin klimaplan må få fram at det å vare på og utvikla tenestetilbodet som 
innbyggjarane våre treng, der dei bur og arbeider er ei heilt sentral oppgåve i eit klimaperspektiv. 

Austrheim kommune vil peika på at fylket må vera dette bevisst i forhold til tannhelsetilbod, vidaregåande 
skule, kollektiv transporttilbod og andre offenlege tenester i fylket sin regi framover, det gjeld og i 
Austrheim. Dette må inn som mål og som strategiar i «Klimaplan for Hordaland 2014-2020.» I «Klimaplan 
for Hordaland «2014-2020» må det koma fram at måla og strategiane her må følgjast opp og sjåast i ein 
samanheng med det fylket elles arbeider med. Klimaplanen må difor vera styrande for «Kollektivstrategi 
for Hordaland» og for fylket si satsinga for å få på plass samanhengande gang- og sykkelvegar i heile 
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fylket.  Fylket må samarbeida nært med kommunane i heile fylket framover for å redusera 
klimagassutsleppa i Hordaland.

Side 6 av 6Høyring av utkast til Klimaplanen for Hordaland 2014 - 2030 - uttale

23.07.2014file:///C:/ePhorte/PdfDocProc/EPHORTE/49806_FIX.HTM


